



Regine Petersen FIND A FALLEN STAR



Text von/by N.N.
Gestaltet von/Designed by
Henning Rogge, Regine Petersen
Drei Softcover im Schubert/
Three softcovers in slipcase
ca. 20x25 cm
ca. 144 Seiten/pages
ca. 80 Farb- und S/W-Abb./b/w and color ill.
ENGLISCH
ISBN 978-3-86828-597-0
ca. Euro 49,90
März/March 2015

This is a deeply poetic and enigmatic approach to the telling of a story from the past that relies on the power of visual images to provoke the memory and imagination.
Simon Baker

Meteoritenfälle sind der Ausgangspunkt für Regine Petersens vielschichtige Erzählungen in *Find a Falling Star*; ein Stein fällt durch das Dach eines Hauses im Alabama der 1950er-Jahre und trifft eine Frau, eine Gruppe Kinder findet in der Nachkriegszeit einen Meteoriten in ihrem nordrhein-westfälischen Heimatdorf und zwei Nomaden in Rajasthan werden Zeuge des Falls eines seltenen Meteoriten im Jahr 2006. Petersen besucht diese Orte, trifft Augenzeugen und erweitert ihre fotografisch-assoziativen Beobachtungen mit gefundenen Dokumenten und Interviews. So wie ein Meteorit Einblicke in die Zeit der Entstehung unseres Sonnensystems gewährt, ist jedes der drei Kapitel eine Bestandsaufnahme eines bestimmten Ortes zu einer bestimmten Zeit. Hierbei steht nicht die Aufklärung der Vorkommnisse im Vordergrund, sondern die Frage, wie Zeit, Erinnerung und Geschichtsschreibung funktionieren, und der Versuch, eine Verbindung zwischen dem Alltäglichen und dem Universellen herzustellen.

Find a Falling Star erhielt zahlreiche Auszeichnungen, wie den National Media Museum Bursary UK und das Stipendium für zeitgenössische Fotografie der Alfred Krupp von Bohlen und Halbach-Stiftung.

In *Find a Falling Star*, Regine Petersen uses the stories of meteorite falls as a background for her multifaceted narratives; a rock crashing through the roof of an Alabama home in the 1950's and hitting a woman, a group of children recovering a meteorite in their village in post-war Germany, and a more recent event in India involving two Rajasthani nomads. Petersen visited the places and the eyewitnesses and delved into their stories, expanding her photographic observations with found documents and interviews. Just as meteorites could be considered time capsules, each chapter encapsulates a specific place in a certain time, questioning the notions of memory and history and the relationship between the ordinary and the sublime.

Find a Falling Star has gained numerous awards such as the National Media Museum Bursary UK and the Alfred Krupp von Bohlen und Halbach Prize for Contemporary German Photography.



Vielfach ausgezeichnete Serie über Meteoritenfälle / Awarded series about meteorite falls

Ausstellungen/Exhibitions
Human Nature, 15 Years Art Collection Deutsche Börse, NRW-Forum, Düsseldorf/Dusseldorf, 30.01.–19.04.2015

Evidence, Format Festival, Derby, UK, 13.03.–17.06.2015

Find a Falling Star, FOAM Museum, Amsterdam, Niederlande/Netherlands, 20.03.–03.05.2015
Buchpräsentation/Book launch 20.03.2015

Find a Falling Star, Chapter 1: Stars Fell on Alabama, Photoforum PasquArt, Biel, Schweiz/Switzerland, 18.04.–14.06.2015

Find a Falling Star, Chapter 3: The Indian Iron, Galerie Jo van de Loo, München/Munich, 27.06.–01.08.2015

For Future Reference, East Wing Contemporary, Dubai, UAE, September–Oktober/October 2015

Collector's Edition
mit Lightjet-print, Blattformat ca. 24x30 cm, in einer Gesamtauflage von 80 Exemplaren, vier Motive zur Wahl, jeweils 20 Exemplare, Euro 120,- / with lightjet-print, sheet size ca. 24x30 cm, edition of 80 copies, choice of four motifs, 20 copies of each, Euro 120,-
Weitere Informationen / More information: www.kehrerverlag.com